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w sprawie wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wyrażenia opinii dotyczącej spełnienia 
warunków prowadzenia studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz związku 
studiów ze strategią uczelni w ramach postępowania z wniosku Powiślańskiej Szkoły  
Wyższej w Kwidzynie o pozwolenie na utworzenie studiów na kierunku dietetyka na  
poziomie studiów pierwszego stopnia o profilu praktycznym 
 

§ 1 
Na podstawie art. 245 ust. 4 i 5 w zw. z art. 258 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. – 
Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 85 z późn. zm.) Prezydium 
Polskiej Komisji Akredytacyjnej: 
 
uchyla negatywną opinię wyrażoną w uchwale Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej 
nr 305/2020 z dnia 18 czerwca 2020 r. dotyczącą spełnienia warunków prowadzenia  
studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz związku studiów ze strategią uczelni 
w ramach postępowania z wniosku Powiślańskiej Szkoły Wyższej w Kwidzynie  
o pozwolenie na utworzenie studiów na kierunku dietetyka na poziomie studiów  
pierwszego stopnia o profilu praktycznym i pozytywnie opiniuje wniosek 
 
Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej, uwzględniając opinię zespołu odwoławczego, 
uznało, iż wyjaśnienia, dodatkowe informacje i dokumenty uzupełniające przedstawione we 
wniosku Powiślańskiej Szkoły Wyższej w Kwidzynie o ponowne rozpatrzenie sprawy  
wyrażenia opinii dotyczącej spełnienia warunków prowadzenia studiów na określonym 
kierunku, poziomie i profilu oraz związku studiów ze strategią uczelni w ramach postępowania 
z wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów na kierunku dietetyka na poziomie studiów 
pierwszego stopnia o profilu praktycznym uzasadniają zmianę opinii negatywnej wyrażonej 
w § 1 uchwały nr 305/2020 Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej z dnia 18 czerwca 
2020 r. i wydanie opinii pozytywnej. 
 
Podstawę wydania negatywnej opinii stanowiły następujące zarzuty: 

 
1. Uczelnia nie przedstawiła wyników analizy potrzeb społeczno-gospodarczych utworzenia 

wnioskowanego kierunku studiów, ani analizy rynku, która wskazywałaby na 
zapotrzebowanie na absolwentów kierunku dietetyka, a tym samym na zasadność  
utworzenia wnioskowanych studiów.  

 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wskazała, że według ostatnich danych 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Gdańsku i Urzędu Statystycznego w Gdańsku pt. „ Bezrobotni 
absolwenci szkół wyższych w województwie pomorskim w 2013 roku” liczba absolwentów 
i bezrobotnych absolwentów kierunku dietetyka wyglądała następująco – kierunek ukończyło 
58 osób, liczba bezrobotnych absolwentów wynosiła 2 osoby.  
W dniu 1 lutego 2020 r. portal Praca trojmiasto.pl oferował 8 ogłoszeń pracy skierowanych do 
dietetyków, w 6 przypadkach wymagane było kierunkowe wykształcenie wyższe, jedna oferta 
skierowana była do studentów dietetyki, a jedna do osób prowadzących, w tym zakresie 
działalność gospodarczą (bez sprecyzowanego wykształcenia).  
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Uczelnia wskazała, że kierunkowe zakładane efekty uczenia się nastawione są na elastyczne 
reagowanie na zmiany na rynku pracy, a efekty uczenia się są tak skonstruowane, aby 
absolwent posiadał możliwości podjęcia pracy w obszarze usług dietetycznych. Uczelnia 
podkreśliła, że istotne jest aby absolwent miał podstawowe przygotowanie do podjęcia 
własnej działalności gospodarczej.  
Uczelnia poinformowała, że koncepcja kształcenia, w tym zakładane efekty uczenia się, na 
kierunku dietetyka (studia pierwszego stopnia) została opracowana przy udziale interesariuszy: 
- wewnętrznych tj. przez wybraną przez prorektora ds. rozwoju grupę roboczą, składającą się 
z kadry badawczo-dydaktycznej dla określonych treści, obszarów i programów nauczania, 
- zewnętrznych tj. pracodawców reprezentowanych przez placówki służby zdrowia, poradnie 
dietetyczne, zakłady żywienia zbiorowego otwartego i zamkniętego, z którymi podpisano 
umowy na współpracę w ramach prowadzenia zajęć dydaktycznych. Pracodawcy wspomagali 
Uczelnię w zakresie identyfikowania kwalifikacji i wiedzy potrzebnej na rynku pracy. Wskazali 
na aktualne i przyszłe potrzeby rynku pracy w zakresie identyfikacji wiedzy na rynku pracy 
i wykwalifikowanej kadry dietetyków. 
Uczelnia poinformowała, że wszystkie firmy biorące udział w konsultacjach poparły oraz 
potwierdziły swoje zaangażowanie w procesie tworzenia studiów pierwszego stopnia 
jednocześnie deklarując wspieranie procesu dydaktycznego i budowanie jak najwyższej kultury 
jakości kształcenia, czego wyrazem są rekomendacje i listy polecające stanowiące załącznik 
nr 1 do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
Uczelnia dodatkowo wskazała, że w okresie tworzenia koncepcji kształcenia odbyły się co 
najmniej 3 robocze spotkania z pracodawcami i przedstawicielami branży dietetycznej, które 
nie tylko przyczyniły się do powstania programu studiów opracowanego w oparciu o konkretne 
efekty uczenia się przyszłego dietetyka, ale również uwydatniły potrzebę wprowadzenia 
rozwiązań o charakterze działań systemowych i sformalizowanych. Uczelnia nadmieniła, że 
projektowany kierunek jest bardzo ważny z punktu widzenia klubów sportowych, które 
funkcjonują na terenie objętym badaniem. Wśród sportowców oprócz bardzo popularnego 
cateringu dietetycznego priorytetem staje się osoba dietetyka, który pomoże utrzymać 
właściwą wagę.  
Uczelnia wymieniła także wiele przesłanek natury ogólnej, które pozwalają według niej na 
prognozowanie zainteresowania studiami na kierunku dietetyka. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia podjęła działania wyjaśniające i potwierdziła, że dokonano analizę potrzeb  
społeczno-gospodarczych utworzenia wnioskowanego kierunku studiów oraz analizę rynku, 
Wyjaśnienia potwierdziły zapotrzebowanie na absolwentów kierunku dietetyka, co uzasadnia 
utworzenie wnioskowanego kierunku studiów.  
W związku z powyższym zarzut stał się bezprzedmiotowy. 
 
2. Rekrutacja nie zapewnia doboru najlepszych kandydatów. Warunkiem przyjęcia jest  

pozytywna ocena predyspozycji psychofizycznych kandydatów (2pkt/4pkt - cechy  
osobowości, cechy charakteru, sprawność fizyczna i zdolności manualne). W rekrutacji nie 
są brane pod uwagę oceny na świadectwie dojrzałości.  
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Stanowisko Uczelni 
We wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wskazano, że władze Uczelni zmodyfikowały 
warunki przyjęcia na studia pierwszego stopnia na kierunku dietetyka. Kwalifikacja 
kandydatów na studia odbywać się będzie na zasadzie konkursu świadectw dojrzałości na 
podstawie pozycji na liście rankingowej. Kandydaci są kwalifikowani według całkowitej liczby 
zdobytych punktów, rozpoczynając od osoby, która zdobyła najwyższą liczbę, aż do 
wypełnienia limitu przyjęć. W procesie rekrutacji w przypadku kandydata ze świadectwem 
dojrzałości „nowej matury” przeliczane są wyniki z przedmiotu: biologia albo chemia albo 
fizyka albo fizyka i astronomia albo matematyka albo geografia albo informatyka. Kandydat 
wskazuje jeden przedmiot, który ma być uwzględniony w procesie kwalifikacji. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia podjęła działania wyjaśniające i potwierdziła, że podczas procesu rekrutacji podlega 
analizie punktacja jaką otrzymał kandydat na egzaminie maturalnym za wymienione  
w regulaminie przedmioty, związane z wnioskowanym kierunkiem studiów. Pozwala to na 
zapewnienie doboru najlepszych kandydatów, posiadających wstępne predyspozycje, 
umożliwiające osiągnięcia zakładanych efektów uczenia się. 
 
W związku z powyższym zarzut stał się bezprzedmiotowy. 
 
3. W programie studiów wnioskodawca określił liczbę 7 punktów ECTS, jaką student musi  

uzyskać w ramach zajęć z dziedziny nauk humanistycznych lub nauk społecznych, nie 
wskazał jednakże, które przedmioty zaliczane są do tej grupy zajęć.  

 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy stwierdza, że zajęcia z dziedziny nauk 
humanistycznych lub nauk społecznych zostały wskazane w harmonogramach realizacji 
programu studiów stacjonarnych i niestacjonarnych, które stanowiły załącznik nr 2 do wniosku 
o pozwolenie na utworzenie studiów. Są to następujące zajęcia, z następujących przedmiotów 
(realizowanych jako zajęcia do wyboru): psychologia ogólna/psychologia rozwojowa, 
socjologia zdrowia/pedagogika zdrowia, przedsiębiorczość/tworzenie biznesplanu. 
Harmonogramy realizacji programu studiów stacjonarnych i niestacjonarnych dla kierunku 
dietetyka stanowią załącznik nr 2 do przedmiotowego wniosku. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia podjęła działania wyjaśniające i wskazała, które przedmioty zaliczane są do grupy  
zajęć z dziedziny nauk humanistycznych lub nauk społecznych. 
 
W związku z powyższym zarzut stał się bezprzedmiotowy. 
 
4.  Zastrzeżenie budzi obsada zajęć dydaktycznych z takich przedmiotów jak: dietetyka  

pediatryczna, kliniczny zarys chorób, parazytologia, choroby zakaźne, farmakologia  
i farmakoterapia żywieniowa oraz interakcja leków z żywnością. Do prowadzenia  
wymienionych przedmiotów planowani są nauczyciele akademiccy, których dorobek  
naukowy oraz doświadczenie zawodowe zdobyte poza uczelnią, nie są związane  
z treściami tych przedmiotów. 
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Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy potwierdza, że władze Uczelni dokonały 
zmiany w obsadzie nauczycieli akademickich oraz innych osób mających realizować w/w 
zajęcia dydaktyczne. Zmiana polega na zastąpieniu wskazanych osób we wniosku 
nauczycielami akademickimi/innymi osobami posiadającymi kierunkowe wykształcenie oraz 
doświadczenie zawodowe zdobyte poza uczelnią odpowiadające zakresowi prowadzonych 
zajęć. Opis kompetencji, dyplomy oraz oświadczenia nauczycieli akademickich i innych osób 
stanowi załącznik nr 3 do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy zgłosiła nową obsadę nauczycieli  
akademickich dla przedmiotów wymienionych w zarzucie. W przypadku jednej osoby, doktor 
nauk medycznych, posiadającej specjalizację z zakresu mikrobiologii, osoba ta nie posiada  
dorobku naukowego/doświadczenia zawodowego zdobytego poza uczelnią związanego  
z tematyką wskazanego przedmiotu parazytologia. Pozostałe osoby proponowane do  
prowadzenia zajęć z wskazanych w zarzucie przedmiotów posiadają dorobek naukowy/ 
doświadczenie zawodowe zdobyte poza uczelnią zgody z tematyką realizowanego  
przedmiotu. Ze względu na zgłoszenie przez Uczelnię drugiej osoby do prowadzenia zajęć  
z przedmiotu parazytologia, przedmiot będzie realizowany przez osobę spełniającą wymogi dla 
realizacji tego przedmiotu. Wykaz przedmiotów i obsada zajęć znajduje się w załączniku do 
niniejszej uchwały. 
 
W związku z powyższym zarzut stał się bezprzedmiotowy. 
 
5.   Na podstawie przedstawionej dokumentacji nie można stwierdzić istnienia odpowiedniej 

bazy dydaktycznej,  ani też potwierdzić realności jej utworzenia w najbliższym czasie. We 
wniosku wskazano, że ćwiczenia z ośmiu przedmiotów: biochemia ogólna i żywności,  
chemia żywności, farmakologia i farmakoterapia żywieniowa oraz interakcja leków  
z żywnością, higiena i toksykologia żywności, bezpieczeństwo żywności i żywienia,  
diagnostyka laboratoryjna w dietetyce i suplementy diety/dodatki do żywności będą się 
odbywać w pracowni chemicznej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Kwidzynie. 
Przedstawione wyposażenie obejmuje tylko podstawowy sprzęt pracowni chemicznej, ze 
wskazaniem na zajęcia z kosmetologii (m.in. aparat SKINTEST, formy do wytwarzania  
pomadek, formy do wytwarzania mydeł, surowce kosmetyczne). Brak jest informacji 
o planowanym specjalistycznym doposażeniu, niezbędnym dla przewidzianych zajęć na 
kierunku dietetyka. Dla pracowni dla których wnioskodawca przewiduje doposażenie: 
pracownia anatomii, fizjologii i rehabilitacji (przedmioty anatomia człowieka, fizjologia 
człowieka), pracownia umiejętności medycznych (przedmiot: kwalifikowana pomoc  
medyczna), pracownia mikrobiologii (przedmioty: mikrobiologia ogólna i żywności), brak 
jest oszacowania kosztów doposażenia jak i informacji o posiadanych środkach  
finansowych z przeznaczeniem na planowane zakupy. We wniosku nie wskazano, gdzie 
mają być zlokalizowane projektowane, specjalistyczne pracownie dla kierunku dietetyka: 
pracownia sensorycznej oceny żywności (przedmioty: sensoryczna ocena jakości  
żywności, technologia potraw/technologiczne projektowanie zakładów żywienia  
zbiorowego, kuchnie etniczne i regionalne/kuchnia polska, suplementy diety/dodatki do 
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żywności), pracownia towaroznawczo-gastronomiczna (przedmioty: żywienie człowieka, 
sensoryczna ocena jakości żywności, żywność funkcjonalna i wygodna/żywność nowej  
generacji) oraz pracownia technologiczno-przechowalnicza (przedmioty: technologia  
żywności z elementami towaroznawstwa, technologia potraw/technologiczne  
projektowanie zakładów żywienia zbiorowego, kuchnie etniczne i regionalne/kuchnia  
polska, suplementy diety/dodatki do żywności). Brak jest również podania kosztów  
utworzenia wymienionych pracowni oraz informacji o posiadanych środkach finansowych 
z przeznaczeniem na ten cel. Brak jest deklaracji o udostępnieniu sali gimnastycznej  
Katolickiej Językowo-Sportowej Szkoły Podstawowej w Kwidzynie na potrzeby  
Wnioskodawcy do prowadzenia takich przedmiotów jak: wychowanie fizyczne  
i kształtowanie sylwetki i postaw ciała/ trening prozdrowotny. Wnioskodawca przedstawił 
nieaktualną deklarację z 2016 roku, z podpisem ówczesnego dyrektora, który  
warunkował udostępnienie obiektów sportowych szkoły prowadzeniem przez siebie  
zajęć. Brak jest również aktualnej deklaracji udostępnienia basenu pływackiego i sali  
sportowej Kwidzyńskiego Centrum Sportu i Rekreacji. 

 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy stwierdza, że specjalistyczne 
doposażenie pracowni chemicznej stanowi załącznik nr 4 do przedmiotowego wniosku. 
Wartość wyposażenia pracowni anatomii, fizjologii i rehabilitacji, pracowni umiejętności 
medycznych oraz pracowni mikrobiologii w środki dydaktyczne (sprzęt) umożliwiające 
kształcenie praktycznych umiejętności zawodowych  na kierunku dietetyka stanowi załącznik 
nr 5.1 do przedmiotowego wniosku. Informacja o posiadanych środkach finansowych  
z przeznaczeniem na planowane zakupy stanowi załącznik nr 5.2 do przedmiotowego wniosku 
tj. pismo okólne Rektora PSW w sprawie przeznaczenia środków finansowych na utworzenie 
pracowni i zakup wyposażenia na kierunku dietetyka wraz z plikiem exel: Wycena 
utworzenia/wyposażenia pracowni specjalistycznych na kierunku dietetyka. Uczelnia 
przedstawiła lokalizację pracowni:  
1. pracownia sensorycznej oceny żywności (przedmioty: sensoryczna ocena jakości  

żywności; technologia potraw/technologiczne projektowanie zakładów żywienia  
zbiorowego; kuchnie etniczne i regionalne/kuchnia polska; suplementy diety/  
dodatki do żywności”) – Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Kwidzynie przy  
ul. Katedralnej 5, Centrum Konferencyjno-Bankietowe „Weis” w Kwidzynie, przy ul. 11  
Listopada 18, 

2. pracownia towaroznawczo-gastronomiczna (przedmioty: żywienie człowieka;  
sensoryczna ocena jakości żywności; przygotowanie do egzaminu dyplomowego; żywność 
funkcjonalna i wygodna/żywność nowej generacji) Zespół Szkół  
Ponadgimnazjalnych nr 2 w Kwidzynie przy ul. Katedralnej 5, Centrum  
Konferencyjno-Bankietowe „Weis” w Kwidzynie, przy ul. 11 Listopada 18, 

3. pracownia technologiczno-przechowalnicza (przedmioty: technologia żywności  
z elementami towaroznawstwa; technologia potraw/technologiczne projektowanie 
zakładów żywienia zbiorowego; kuchnie etniczne i regionalne/kuchnia polska;  
suplementy diety/dodatki do żywności Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2  
w Kwidzynie przy ul. Katedralnej 5, Centrum Konferencyjno-Bankietowe „Weis”  
w Kwidzynie, przy ul. 11 Listopada 18. 

Dokumenty potwierdzające korzystanie tych obiektów stanowią załącznik nr 6.1 i 6.2. 
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Wartość utworzenia i wyposażenia specjalistycznych pracowni dla kierunku dietetyka, 
tj.: pracowni sensorycznej oceny żywności, pracowni towaroznawczo-gastronomicznej, 
pracowni technologiczno-przechowalniczej, stanowi załącznik nr 5.2 do przedmiotowego 
wniosku tj. pismo okólne Rektora PSW w sprawie przeznaczenia środków finansowych na 
utworzenie pracowni i zakup wyposażenia na kierunku dietetyka. 
Władze Uczelni Powiślańskiej Szkoły Wyższej w Kwidzynie podpisały nowe deklaracje użyczenia 
obiektów sportowych z Kwidzyńskim Centrum Sportu i Rekreacji na udostępnienie basenu 
pływackiego i sali sportowej oraz z Zespołem Szkół nr 1 w Kwidzynie na udostępnienie sali 
sportowej do prowadzenia takich przedmiotów jak: wychowanie fizyczne i kształtowanie 
sylwetki i postaw ciała/trening prozdrowotny. Nowe deklaracje stanowią załącznik nr 7 do 
przedmiotowego wniosku. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia podjęła działania wyjaśniające i potwierdziła, że dokonała doposażenia pracowni 
anatomii, fizjologii i rehabilitacji. Uczelnia nie przedstawiła planów doposażenia pracowni  
mikrobiologicznej, jednakże wyposażenie pracowni chemicznej usytuowanej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazialnych nr 2 w Kwidzynie pozwala na realizację treści programowych  
dotyczących ćwiczeń zawartych w karcie przedmiotu mikrobiologia ogólna i żywności.  
Uczelnia przedstawiła plany doposażenia pracowni sensorycznej oceny żywności, pracowni 
towaroznawczo-gastronomicznej, pracowni technologiczno-przechowalniczej. Pismem  
Okólnym nr 1 Rektora Powiślańskiej Szkoły Wyższej w Kwidzynie z dnia 3 lipca 2020 r.  
w sprawie przeznaczenia środków finansowych na utworzenie pracowni i zakup wyposażenia 
na kierunku dietetyka Uczelnia przedstawiła koszty planowanego doposażenia pracowni. 
Uczelnia potwierdziła udostępnianie przez Kwidzyńskie Centrum Sportu i Rekreacji basenu 
pływackiego i sali sportowej (pismo z dnia 8.7.2020) dla prowadzenia zajęć na wnioskowanym 
kierunku. Zespół Szkół nr 1 w Kwidzyniu pismem z dnia 8.7.2020 zadeklarował użyczenie 
obiektu sportowego – sali sportowej. Uczelnia przedstawiła wyposażenie pracowni  
chemicznej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Kwidzynie. W pracowni tej  
wyposażenie pozwala na realizację efektów uczenia się zawartych w kartach przedmiotów 
wymienionych w zarzucie tj. biochemia ogólna i żywności; chemia żywności; farmakologia  
i farmakoterapia żywieniowa oraz interakcja leków z żywnością; higiena i toksykologia  
żywności; bezpieczeństwo żywności i żywienia; diagnostyka laboratoryjna w dietetyce;  
suplementy diety / dodatki do żywności. 
 
Działania wyjaśniające i naprawcze nie obejmują zarzut i w związku z powyższym stał się on 
bezprzedmiotowy. 
 
6.   We wniosku nie przedstawiono organizacji zajęć (realizacja 2385 godzin) dla studentów 

studiów niestacjonarnych.  Brak we wniosku informacji na temat liczby zajazdów w roku 
akademickim zaplanowanych dla studentów niestacjonarnych, przez co nie można  
ocenić, czy organizacja zajęć na studiach niestacjonarnych umożliwi studentom  
osiągnięcie wszystkich zamierzonych efektów uczenia się. 

 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wskazuje, że zajęcia na studiach 
niestacjonarnych odbywają się w niektóre piątki (15:45-20:30), soboty i niedziele pomiędzy 
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godziną 8:00 a 20:30 z 15 minutowymi przerwami oraz jedną przerwą 30-minutową (12.45-
13.15) zgodnie z organizacją roku akademickiego i harmonogramem zjazdów. Organizacja roku 
akademickiego 2020/2021 i harmonogram zjazdów w roku akademickim 2020/2021 stanowi 
załącznik nr 8 do przedmiotowego wniosku. Jednostką dydaktyczną są trzy godziny lekcyjne, 
tj. 135 minut. W trakcie zjazdów na studiach niestacjonarnych przestrzegana jest zasada, 
by liczba godzin dydaktycznych w ciągu jednego dnia nie przekroczyła 10 godzin lekcyjnych 
(piątki 3 godziny lekcyjne), a bloki dydaktyczne z jednego przedmiotu nie przekroczyły 3 godzin 
lekcyjnych. 
Zajęcia dla studentów niestacjonarnych odbywać się będą w ramach n/w liczby zjazdów  
w semestrze: 

Semestr liczba zjazdów zajęcia 
dydaktyczne 

praktyki zawodowe 

1 14 301 godz. 100 godz. = 3 tyg. (90 h) i 2 dni (10 h) 
2 11 232 godz. 250 godz. = 8 tyg. (240 h) i 2 dni (10 h) 
3 14 314 godz. 75 godz. = 2 tyg. (60 h) i 3 dni (15 h) 
4 10 208 godz. 250 godz. = 8 tyg. (240 h) i 2 dni (10 h) 
5 9 180 godz. 160 godz. = 5 tyg. (150 h) i 2 dni (10 h) 
6 9 190 godz. 125 godz. = 4 tyg. (120 h) i 1 dzień (5 h) 

 
Stałym elementem organizacji zajęć będą godziny konsultacji realizowane przez każdego 
nauczyciela akademickiego prowadzącego zarówno wykłady, ćwiczenia, laboratoria, seminaria 
oraz lektoraty. Terminy konsultacji są podawane do wiadomości studentów  
za pośrednictwem Wirtualnego Dziekanatu oraz strony internetowej Uczelni. 
 

Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła organizację zajęć dla  
studentów studiów niestacjonarnych. Przedstawiono harmonogram zjazdów w roku  
akademickim zaplanowanych dla studentów niestacjonarnych, terminy realizacji sesji  
egzaminacyjnych. Ocena podjętych przez Uczelnię działań wyjaśniających pozwala stwierdzić, 
że organizacja zajęć na studiach niestacjonarnych umożliwi studentom osiągnięcie wszystkich 
zamierzonych efektów uczenia się.  
 
Wyjaśnienia Uczelni oraz działania naprawcze obejmują cały zarzut i w związku z powyższym 
stał się on bezprzedmiotowy. 
 
7. Z przedstawionych umów na realizację praktyk zawodowych wynika, że Uczelnia nie  

zapewnia w odpowiedniej liczby miejsc na praktykę. Minimalna liczba osób przyjętych 
warunkująca uruchomienie studiów wynosi 80 osób. Na pierwszym roku studiów 
zaplanowano praktykę w szpitalu (Copernicus Podmiot Leczniczy Sp. z o.o.), który jak 
wynika z umowy z zapewnia maksymalnie 60 miejsc. Wskazanym miejscem praktyki 
w poradni dietetycznej jest indywidualna specjalistyczna praktyka lekarska, jednak 
w deklaracji poradni nie określono liczby miejsc.  

 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy stwierdza, że: 
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• Podmiot leczniczy Copernicus zawarł z Powiślańską Szkołą Wyższą aneks do umowy, 
w którym wskazuje zwiększenie przyjęcia liczby studentów (do 100 studentów) na 
realizację zajęć praktycznych/praktyk zawodowych. Aneks stanowi załącznik nr 9.1. 

Władze Uczelni pozyskały deklaracje na przyjęcie studentów na praktyki zawodowe, w tym 
doprecyzowano liczbę studentów, które Indywidualna Specjalistyczna Praktyka Lekarska oraz 
Poradnia dietetyczna FIT MEDICA mogą przyjąć w ciągu roku akademickiego. Nowe deklaracje 
stanowią załącznik nr 9.2 i 9.3 do przedmiotowego wniosku. 
• Dodatkowo, Uczelnia dołączyła do wniosku umowy/porozumienia z n/w placówkami 

medycznymi na realizację zajęć praktycznych/praktyk zawodowych w jednostkach 
organizacyjnych placówki: 

1. ,,Nowy Szpital sp. z o.o.” w Świeciu – załącznik nr 9.4, w ramach którego funkcjonują: 
Poradnia Diabetologiczna i Poradnia Gastroenterologiczna; 

2. Specjalistyczny Szpital Miejski im. Mikołaja Kopernika w Toruniu – załącznik nr 9.5,  
w ramach którego funkcjonują: Oddział Chorób Wewnętrznych, Poradnia  
Diabetologiczna, Poradnia Gastroenterologiczna, Poradnia Profilaktyki i Promocji 
Zdrowia, Dietetyk Szpitalny; 

3. SPS ZOZ w Lęborku - załącznik nr 9.6, w ramach którego funkcjonują: Dział Żywienia, 
Dietetyk, Poradnia Dietetyczna, Poradnia Diabetologiczna, Oddział i Poradnia  
Pediatryczna, Oddział i Poradnia Geriatryczna; 

4. Szpital Specjalistyczny w Prabutach - załącznik nr 9.7, w ramach którego funkcjonują: 
Oddział Chorób Wewnętrznych i Dietetyk; 

5. ,,Szpital Tucholski” sp. z o.o. w Tucholi - załącznik nr 9.8, w ramach którego  
funkcjonują: Dział Żywienia, Oddział Pediatryczny, Oddział Wewnętrzny, Poradnia 
Diabetologiczna;  

6. ,,Szpitale Polskie” Spółka Akcyjna w Sztumie - załącznik nr 9.9, w ramach którego 
funkcjonują: Oddział Dziecięcy, Oddział Chorób Wewnętrznych,  

7. Wojewódzki Szpital Zespolony im. Ludwika Rydygiera w Toruniu - załącznik nr 9.10,  
w ramach którego funkcjonują: Oddział Pediatrii, Endokrynologii, Diabetologii  
i Neurologii Dziecięcej, Oddział Pediatrii i Gastroenterologii; 

8. Wojewódzki Szpital Zespolony w Elblągu - załącznik nr 9.11 w ramach którego  
funkcjonują: Oddział Chorób Wewnętrznych z Pododdziałem Gastroenterologicznym, 
Poradnia Gastroenterologiczna. 

 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła umowy/aneksy do  
umowy potwierdzające możliwość realizacji przez 140 studentów praktyk zawodowych 
w 3 podmiotach zewnętrznych. Jednocześnie Uczelnia przedstawiła umowy dotyczące 
odbywania przez studentów zajęć praktycznych i praktyk z 6 szpitalami na czas nieokreślony,  
z 1 szpitalem na czas do 30.09.2020 r. oraz z 1 szpitalem na czas określony do 31.12.2020 r. We 
wszystkich umowach zawartych ze szpitalami podstawą odbywania praktyk będą  
stanowić imienne listy studentów. Umowy nie zawierają limitu przyjmowanych do realizacji 
przez jednostki szpitalniane liczby studentów. 
 
Wyjaśnienia uczelni oraz działania naprawcze obejmują cały zarzut i w związku z powyższym 
stał się on bezprzedmiotowy. 
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8.    Wnioskodawca przyjął niezgodne z ustawą Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce założenie 
o możliwości zwolnienia studenta z obowiązku odbycia praktyki zawodowej na podstawie 
wykonywanej pracy zawodowej. Należy podkreślić, iż zgodnie z art. 71 ust 1 wspomnianej 
ustawy „Uczelnia może potwierdzić efekty uczenia się uzyskane w procesie uczenia się poza 
systemem studiów osobom ubiegającym się o przyjęcie na studia na określonym kierunku, 
poziomie i profilu”, zatem nie wprowadza możliwości potwierdzania efektów uczenia się 
uzyskanych w procesie uczenia się poza systemem studiów w toku studiów.  
 

Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy potwierdza, że dokonano zmiany 
w zapisach Regulaminu praktyk zawodowych na kierunku dietetyka (studia pierwszego 
stopnia) na Wydziale Nauk o Zdrowiu poprzez usunięcie ust. 6 i 7 w § 8. Nowe brzmienie 
regulaminu stanowi załącznik nr 10 do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. Powyższe 
zmiany zostały uwzględnione również w programie studiów dla kierunku dietetyka. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia dokonała zmian w regulaminie praktyk zawodowych. W obecnym brzmieniu nie ma 
zastosowania zaliczenie praktyki na podstawie wykonywanej pracy zawodowej. Uczelnia 
przedłożyła nowy Regulamin Praktyk Zawodowych na kierunku dietetyka (studia pierwszego 
stopnia) zatwierdzony przez Rektora Uczelni.  
 
Wyjaśnienia uczelni oraz działania naprawcze obejmują cały zarzut i w związku z powyższym 
stał się on bezprzedmiotowy. 
 
Równocześnie Prezydium PKA zaleca usankcjonowanie zmian w Regulaminie praktyk na 
wnioskowanym kierunku, uchwałą Senatu Uczelni. Kwestie ujęte w zarzucie należą bowiem do 
problematyki sposobu, w jaki efekt uczenia się przypisany do zajęć zostanie osiągnięty 
i oceniony. Zgodnie z §  3 ust. 1 pkt 5 rozporządzenia Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego 
z dnia 27 września 2018 r. w sprawie studiów (Dz. U. z 2018 r., poz. 1861 ze zm.), w programie 
studiów określa się sposoby weryfikacji i oceny efektów uczenia się osiągniętych przez 
studenta w trakcie całego cyklu kształcenia. Ustawodawca zalicza praktyki zawodowe do zajęć.  
Jak wynika z powołanego §  3 ust. 1 pkt 5 rozporządzenia Ministra Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego z dnia 27 września 2018 r. w sprawie studiów, kwestie podniesione w zarzucie 
odnoszą się do elementów programu studiów, zaś program studiów ustalany jest mocą 
uchwały senatu uczelni. Jak stanowi przepis §  9 ust. 2 pkt 1 cytowanego rozporządzenia, do 
wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów dołącza się kopię aktu wydanego przez rektora 
w sprawie utworzenia studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz kopię uchwały 
senatu w sprawie ustalenia programu studiów wraz z tym programem studiów. 
 
Biorąc pod uwagę wyjaśnienia Uczelni, Prezydium PKA stwierdza, że zaistniały przesłanki do 
zmiany opinii negatywnej wydanej w uchwale nr 305/2020 z dnia 18 czerwca 2020 r. 
i pozytywnego zaopiniowania wniosku. 
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§ 2 
Uchwałę Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej otrzymują: 
1. Minister Nauki i Szkolnictwa Wyższego, 
2. Rektor Powiślańskiej Szkoły Wyższej w Kwidzynie. 

 
§ 3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodniczący 
Polskiej Komisji Akredytacyjnej 

Podpisano podpisem kwalifikowanym w dniu 
19.08.2020 

 
Krzysztof Diks 

 
 
 
 
 

 


